
   

Procés participatiu ‘Som de Barri’
Acta de la reunió d’Avall, Matas i Ca n’Amat

Data: 14 de novembre de 2024, de 18 a 20 h
Lloc: Sala de lectura d'El Casal de Llavaneres
Assistents: 4 persones (3 dones i 1 home)
Relatoria: Espai TReS · Territori i Responsabilitat Social

Membres de l’equip de govern

 Àlex Neira – Alcalde de Sant Andreu de Llavaneres

 Carlos  Sánchez  Nicolau -  1r  Tinent  d'alcalde.  Portaveu  titular.  Regidor
d’Urbanisme, Habitatge i Protocol.

 Àngels Solà Jiménez - 3a Tinent d’alcalde. Regidora de Benestar Animal, Medi 
Ambient, Salut Pública, Solidaritat i Cooperació.

 Josep Ruiz i Royo - 5è Tinent d'alcalde. Portaveu titular. Regidor de Servei 
Municipal d'Aigües, Sostenibilitat, Parcs i Jardins i Obra Pública.

Balanç general de la trobada

La trobada va desenvolupar-se amb total normalitat, i els assistents van presentar una
actitud  constructiva  a  l’hora  de  discutir  inquietuds  i  problemes  amb  cordialitat  i
proximitat. Tres persones amb cita prèvia no van assistir a la trobada, però va assistir-
hi una persona sense cita prèvia. La trobada va començar a les 18 i va acabar a les 20
h, i no es va produir cap incidència remarcable.

Qüestions genèriques

Neteja av. Cornisa demanada per instància a l’estiu 2024 i no feta
Els serveis van netejar un tram erroni, per un malentès, que ja havia resolt la instància.
La regidora de Medi Ambient, Àngels Solà, s’ho mirarà amb l’Isidro de FCC perquè es
netegi. 

Funcionament de recollida dels envasos al passeig de Joaquim Matas
El veí es queixa que els envasos queden fora. L’operari va agrupant els continguts
dels cubells en un punt de la vorera perquè sigui més fàcil de recollir. Es parlarà amb
l’empresa de recollida de residus, o operari, per revisar el procediment de recollida. 

Contenidors intel·ligents o mòbils a edificis verticals
S’està pendent de revisar la normativa, ja que no es pot obligar als edificis ja construïts
per  tenir  un  espai  per  als  residus.  Amb  la  normativa  actual  les  comunitats  estan
obligades. D’altra banda, el servei no pot accedir a l’espai privat per recollir els residus.
Ordenances penjades al web (trucar-lo). 

Pel que fa a la proposta de contenidors intel·ligents, hi ha la idea de fer una prova pilot,
però sense data, encara. 
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Uralita al porxo de la piscina de l’antic Hotel del Parc. 
La veïna voldria  saber  si  aquesta  teulada  és d’uralita  amb amiant.  Està en males
condicions amb trossos trencats. Li preocupava si afecta la salut de les persones que
viuen a propi i si es podria retirar amb les mesures de seguretat necessàries.
Se li respon que, si no es manipula el material no hi ha perill. El risc és quan es trenca
o s’esquerda. 

Mirall sortida c. Castell amb l’av. Can Amat, per mirar amunt
Es mirarà quan s’acabi d’asfaltar el c. Castell, un cop fetes les obres perquè no afectin
el nou mirall. 

Jardineres de la plaça de la Vila
Els veïns es queixen que estan molt deixades. S’hi van plantar plantes, però s’han
mort. Des de la regidoria de Parcs i Jardins, Josep Ruiz comenta que se’n faran càrrec
per reposar-les. 

Plens municipals, no se sent bé. 
L’enregistrament en directe (ràdio Llavaneres o Youtube) no se sent bé. Es mirarà de
resoldre per a futurs plens (és una qüestió tècnica). 

Creixement urbanístic de Llavaneres. 
La veïna vol saber quan més creixerà el poble, i si el municipi està preparat. S’explica
el POUM, i el seu creixement proporcional. El primer sector a desenvolupar-se és el
del camí Pla de Sant Pere (sota l’autopista), i això trigarà anys a desenvolupar-se. Les
previsions del POUM (2007) no s’han complert del tot, i per tant és un POUM jove i
amb recorregut. 

Accessibilitat nul·la per a cotxes infantils i gent amb mobilitat reduïda. 
S’explica el procés participatiu ‘Som Accessibles’ per millorar l’accessibilitat universal
al  municipi,  i  la  previsió  d’actuacions  que  es  poden  impulsar.  Ja  s’estan  fent
intervencions en diferents punts del poble. 

Falta de papereres en carrers del poble.
Des de l’Ajuntament s’ha fet una licitació per adquirir papereres per a tot el municipi.
La convocatòria finalitzava el 27-11. 

Excrements i pipis dels gossos, cada vegada més gent incívica i bruta. 
Es fan campanyes informatives i de conscienciació, i la policia fa seguiment, però és
molt complicat si no s’agafa in fraganti. 

Comunitats que deixen els cubells (bujols) tot el dia fora al carrer. Donen una
imatge molt desagradable al poble. 
Es fan campanyes a les comunitats on es detecta aquest mal comportament. 
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Punts clau del barri

Marquesina del bus a l’av. Catalunya, 107 (alçada de c. Fornaca).
S’estudiarà, no se sap si hi cap perquè la vorera no és massa ampla. Ara hi ha una
parada.  

Av. Catalunya, 107

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024

Entrades i sortides del poble, que ara ja és un caos, està prevista alguna acció?
Tenim els serveis adequats? 
S’ha demanat a la Diputació de Barcelona, titular de la via, propostes de millores de
l’av. de Sant Andreu, al seu tram entre l’autopista i el c. Manauta, on no hi ha carrers
alternatius. S’ha demanat que tant els que baixen que volen girar a l’esquerra com els
que pugen  volen  agafar  el  camí  del  pla,  quan volen  girar  el  semàfor  es  posa  en
vermell. La solució seria posar un carril central per poder esperar a creuar. 

Av. de Sant Andreu entre 
l’Autopista i el camí del Pla.

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024

Estudi de les voreres de la travessia de la Fornaca. Voreres petites i inclinades la
gent ha caigut a terra més d’una vegada
L’Ajuntament ha demanat un petit projecte als serveis tècnics per fer vorera d’accés
als habitatges (bloc de pisos). Es mirarà de fer un tram en plataforma única per facilitar
l’accessibilitat.  
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Travessia de la Fornaca, 6.

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024

Vehicles mal estacionats a sobre la vorera al c. Minerva
Un cop s’acabi d’asfaltar, es posaran pilones per tal que els cotxes no envaeixin la
vorera.  

Cotxes  aparcats  al  carrer
Minerva

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024

Vehicle mal estacionat a la cruïlla del c. Castell amb el c. Fornaca.
Infracció al migdia, es passa a la Policia Local. 

Cruïlla  del  c/  Castell  amb  c/
Fornaca

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024
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Voreres c. Fornaca (Av. Catalunya amb c. Fornaca i una mica més amunt)
Algunes voreres del carrer estan trencades. L’Ajuntament va reparant puntualment les
voreres trencades. 

C/  de  la  Fornaca,  45  amb  av.
Catalunya

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024

Estacionament cotxes en els guals de les cases de la Llave de Oro
La situació es dona al passeig de Joaquim Matas. Els cotxes identificats ocupen un
gual permanent i es comparteix una reflexió amb els participants sobre l’impacte de
l’ocupació  de  places  d’aparcament  públiques:  els  veïns  ho  fan  malament,  però  la
vorera  és  prou  ampla.  És  de  difícil  solució  perquè  no  hi  ha  places  d’aparcament
disponible  al  barri.  S’estudiarà  quina mesura es  pot  aplicar,  amb proporcionalitat  i
sentit comú. 

Font: Google Street View. Consulta desembre 2023. Cotxes als quals fa referencia la qüestió.  

Aigües residuals d’un restaurant del passeig de Joaquim Matas
Des de l’Ajuntament ja s’ha traslladat a l’establiment aquesta queixa, perquè  no es
repeteixi aquesta actuació, que a més, implica una infracció. L’ordenança de civisme
ho prohibeix  (Art.  75  c  Abocar  o  vessar  aigües  residuals,  així  com aigües  brutes
procedents de la neteja domèstica i comercial a la via pública). 
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Paperera c. Mas Xaxàs amb camí del Castell
En aquest punt ja hi havia una paperera, però es va treure amb la implantació del
Porta a Porta (se’n feia un mal  ús).  Des de l’Ajuntament  s’ha fet  una licitació  per
adquirir  papereres  per  a  tot  el  municipi.  La  convocatòria  finalitzava  el  27-11,  i  es
procurarà instal·lar en aquest punt. 

Antiga  paperera  al  carrer Mas  de
Xaxàs amb camí del Castell

Font: Google Street View.
Consulta desembre 2024

Valoració de la trobada per part de les persones assistents

En finalitzar les trobades,  es va distribuir  un full  de valoració,  i  es va aprofitar per
consultar  pels  canals  pels  quals  les persones assistents s’havien assabentat  de la
trobada,  i  també  dades  sobre  el  gènere  i  l’edat.  A  continuació  es  presenten  els
resultats obtinguts al barri d’Avall, Matas i Ca n’Amat, on es van recollir 4 formularis.
Destaca la satisfacció general amb les trobades, amb una majoria de persones que
manifesten estar “molt satisfetes”. 
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Mapa dels punts 
esmentats durant
la trobada
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